

## Relations industrielles Industrial Relations



### Index du volume 9 — 1953-1954 Index of Volume 9 — 1953-1954

Volume 9, Number 4, September 1954

URI: <https://id.erudit.org/iderudit/1022817ar>

DOI: <https://doi.org/10.7202/1022817ar>

[See table of contents](#)

#### Publisher(s)

Département des relations industrielles de l'Université Laval

#### ISSN

0034-379X (print)

1703-8138 (digital)

[Explore this journal](#)

#### Cite this document

(1954). Index du volume 9 — 1953-1954. *Relations industrielles / Industrial Relations*, 9(4), 412–418. <https://doi.org/10.7202/1022817ar>

Tous droits réservés © Département des relations industrielles de l'Université Laval, 1954

This document is protected by copyright law. Use of the services of Érudit (including reproduction) is subject to its terms and conditions, which can be viewed online.

<https://apropos.erudit.org/en/users/policy-on-use/>

**é**rudit

This article is disseminated and preserved by Érudit.

Érudit is a non-profit inter-university consortium of the Université de Montréal, Université Laval, and the Université du Québec à Montréal. Its mission is to promote and disseminate research.

<https://www.erudit.org/en/>

# RELATIONS INDUSTRIELLES

INDEX DU VOLUME 9 — 1953-1954

- Aperçu sur la conciliation*, Louis-de-Gonzague Gosselin, no 1, décembre 1953, pp. 69-76.
- Arbitrage — 1952-53, Considérations sur l'*, Gilles Beausoleil, no 1, décembre 1953, pp. 29-49.
- Arbitres, Les parties devront payer leurs*, no 3, juin 1954, pp. 299.
- Aspects de la réhabilitation au Québec*, Edgar Guay, no 4, septembre 1954, pp. 367-380.
- Association du Barreau Canadien et les relations industrielles*, no 2, mars 1954, pp. 173.
- Association Professionnelle des Industriels*, Mémoire au gouvernement provincial, no 2, mars 1954, pp. 185-188.
- Autorité dans l'entreprise, Problèmes d'*, Roger Chartier, no 4, septembre 1954, pp. 333-351.
- Bref de prohibition contre un conseil d'arbitrage* (Jurisprudence du Travail), no 3, juin 1954, pp. 287-295.
- « *Collet blanc* » — *quantité négligée ou non?*, no 4, septembre 1954, pp. 330-333.
- Commerce est un service, Le*, discours de S.S. Pie XII, no 1, décembre 1953, pp. 78-79.
- Conciliation, Aperçu sur la*, Louis-de-Gonzague Gosselin, no 1, décembre 1953, pp. 69-76.
- Confédération des Travailleurs Catholiques du Canada*, Mémoire au gouvernement provincial, no 2, mars 1954, pp. 174-183.
- Conflits de droit, Le règlement des*, (Statistiques du 9ème Congrès des Relations Industrielles) pp. 298.
- Conflits de droit aux Etats-Unis et au Canada, Règlement des*, H.D. Woods, no 1, juin 1954, pp. 227-230.
- Conflits de travail et paix sociale*, Yves Urbain, no 3, juin 1954, pp. 198-202.
- Congrès Canadien du Travail*, Recommandations faites au Gouvernement de la province par la Fédération des Unions Industrielles du Québec, no 4, septembre 1954, pp. 406-408.
- Congrès des Relations Industrielles de Laval, Neuvième*, no 2, mars 1954, p. 188.
- Conseils industriels aux Etats-Unis, Progrès de l'idée des*, Gerald J. Schnepf et Isabelle Morello, no 4, septembre 1954, pp. 394-396.
- Considérations sur l'arbitrage — 1952-53*, Gilles Beausoleil, no 1, décembre 1953, pp. 29-50.
- Cotisations syndicales*, (Jurisprudence du Travail), no 1, décembre 1953, pp. 66-69.
- Culture, Les travailleurs et la*, 35è Semaine Sociale Wallonne, no 3, juin 1954, pp. 295-297.
- Développement industriel et emploi dans le Québec*, Hon. Milton Gregg, no 3, juin 1954, pp. 259-268.
- Direction, La « fonction Personnel » et les relations syndicat*, Roger Chartier, no 2, mars 1954, pp. 94-107.
- Emploi dans le Québec, Développement industriel et*, Hon. Milton Gregg, no 3, juin 1954, pp. 259-268.

- Entrepreneur, qui est-il?* L', Ralph J. Massey, no 3, juin 1954, pp. 252-259.
- Entreprise, La participation à la gestion de l'*, Union Internationale des Etudes Sociales de Malines, no 2, mars 1954, pp. 156-163.
- Entreprise, Problèmes d'autorité dans l'*, Roger Chartier, no 4, septembre-*Esprit technologique, Les dangers de l'*, SS. Pie XII, no 3, juin 1954, pp. 278-283.
- Fédération des Unions Industrielles du Québec (C.C.T.)*, Recommandations faites au gouvernement de la province, no 4, septembre 1954, pp. 406-408.
- Fédération du Travail du Québec*, Mémoire au gouvernement provincial, no 2, mars 1954, pp. 183-188.
- « *Fonction Personnel* » et les relations *Syndicat—direction*, Roger Chartier, no 2, mars 1954, pp. 94-107.
- Gestion de l'entreprise, La participation à la*, Union Internationale des Etudes Sociales de Malines, no 2, mars 1954, pp. 156-163.
- Gouvernement, Le rôle économique et social du*, Maurice Lamontagne, no 2, mars 1954, pp. 129-143.
- Groupements professionnels au gouvernement provincial, Mémoire des*, no 2, mars 1954, pp. 174-188.
- Humaines dans l'entreprise, Relations*, discours de S.S. Pie XII aux industriels américains et aux ingénieurs, no 1, décembre 1953, pp. 76-78.
- Industriel : sa philosophie et ses activités*, L'ingénieur, Walter Delaney, no 2, mars 1954, pp. 154-156.
- Industriel et emploi dans le Québec, Développement*, Hon. Milton Gregg, no 3, juin 1954, pp. 259-268.
- Industrielle, Le personnel de carrière*, F.D. Barrett, no 3, juin 1954, pp. 206-213.
- Industriels aux Etats-Unis, Progrès de l'idée des conseils*, Gerald J. Schnepf et Isabelle Morello, no 4, Septembre 1954, pp. 394-396.
- Ingénieur industriels sa philosophie et ses activités*, Walter Delaney, no 2, mars 1954, pp. 154-156.
- Jurisprudence du travail*, Jean-H. Gagné, no 1, décembre 1953, pp. 60-69; no 2, mars 1954, pp. 170-173; no 3, juin 1954, pp. 287-295; no 4, septembre 1954, pp. 396-406.
- Mémoires des groupements professionnels au gouvernement provincial*, no 2, mars 1954, pp. 174-188.
- Méthodes pratiques d'accroissement de la productivité*, Conférence Internationale du Travail, no 1, décembre 1953, pp. 79-86.
- Morale, Psychotechnique et*, Comité théologique de Lyon, no 1, décembre 1953, pp. 16-26.
- Mouvement des salaires dans la province de Québec, Le*, Yves Urbain, no 3, juin 1954, pp. 297-298.
- Objectifs du syndicalisme et son acheminement vers l'organisation professionnelle*, Mgr Pietro Pavan, no 2, mars 1954, pp. 107-127.

- Organisation professionnelle, Les objectifs du syndicalisme et son acheminement vers l'*, Mgr Pietro Pavan, no 2, mars 1954, pp. 107-127.
- Paix sociale, Conflits de travail et*, Yves Urbain, no 3, juin 1954, pp. 198-202.
- Participation à la gestion de l'entreprise*, Union Internationale des Semaines Sociales de Malines, no 2, mars 1954, pp. 156-163.
- Parties devront payer leurs arbitres, Les*, no 3, juin 1954, pp. 299.
- Partis politiques, Syndicat et*, Mgr Pietro Pavan, no 4, septembre 1954, pp. 314-323.
- Patronale du syndicalisme, Perspective*, Vitalien Chartrand, no 1, décembre 1953, pp. 52-58.
- Personnel de carrière industrielle, Le*, F.D. Barrett, no 3, juin 1954, pp. 206-213.
- « *Personnel* » *et les relations Syndicat-direction, La Fonction*, Roger Chartier, no 2, mars 1954, pp. 94-107.
- Perspective patronale du syndicalisme*, Vitalien Chartrand, no 1, décembre 1953, pp. 52-58.
- Politique, Rôle du syndicalisme dans la vie*, Emile Gosselin, no 1, décembre 1953, pp. 2-13.
- Politiques, Syndicat et partis*, Mgr Pietro Pavan, no 4, septembre 1954, pp. 314-323.
- Problèmes d'autorité dans l'entreprise*, Roger Chartier, no 4, septembre 1954, pp. 333-351.
- Productivité, Méthodes pratiques d'accroissement de la*, Conférence Internationale du Travail, no 1, décembre 1953, pp. 79-86.
- Professionnelle, Les objectifs du syndicalisme et son acheminement vers l'organisation*, Mgr Pietro Pavan, no 2, mars 1954, pp. 117-127.
- Progrès de l'idée des conseils industriels aux Etats-Unis*, Gerald J. Schnepf et Isabelle Morello, no 4, septembre 1954, pp. 394-396.
- Prohibition, Bref de*, (Jurisprudence du travail), no 3, juin 1954, pp. 287-295.
- Psychotechnique et morale*, Comité théologique de Lyon, no 1, décembre 1953, pp. 16-26.
- Recommandations faites au Gouvernement de la province par la Fédération des Unions Industrielles du Québec (C.C.T.)*, no 4, septembre 1954, pp. 406-408.
- Règlement des conflits de droit, Le*, (Statistiques du 9<sup>e</sup> Congrès des Relations Industrielles), no 3, juin 1954, pp. 298.
- Règlement des conflits de droit aux Etats-Unis et au Canada*, H.D. Woods, no 3, juin 1954, pp. 227-230.
- Réhabilitation au Québec, Aspects de la*, Edgar Guay, no 4, septembre 1954, pp. 367-380.
- Relations humaines dans l'entreprise*, discours de S.S. Pie XII aux industriels américains et aux ingénieurs, no 1, décembre 1953, pp. 76-78.
- Relations Syndicat-direction, La fonction « Personnel » et*, Roger Chartier, no 2, mars 1954, pp. 94-107.

- Relations industrielles de Laval, Neuvième congrès des*, no 2, mars 1954, p. 188; no 3, juin 1954, p. 298.
- Relations Industrielles*, l'Association du Barreau Canadien, no 2, mars 1954, p. 173.
- Religion, Syndicat et*, Mgr Pietro Pavan, no 3, juin 1954, pp. 230-242.
- Retenue syndicale* (Jurisprudence du travail) no 1, décembre 1953, pp. 60-62, pp. 65-66.
- Rôle économique et social du gouvernement*, Maurice Lamontagne, no 2, mars 1954, pp. 129-143.
- Rôle du syndicalisme dans la vie politique*, Emile Gosselin, no 1, décembre 1953, pp. 2-13.
- Salaires dans la province de Québec, Le mouvement des*, Yves Urbain, no 3, juin 1954, pp. 297-298.
- Salaire annuel garanti*, L.-G. Giguère, no 3, juin 1954, pp. 283-285.
- Service, Le commerce est un*, Discours de S.S. Pie XII, no 1, décembre 1953, pp. 78-79.
- Syndicat-direction, la « fonction personnel » et les relations*, Roger Chartier, no 2, mars 1954, pp. 94-107.
- Syndicat et partis politiques*, Mgr Pavan, no 4, septembre 1954, pp. 314-323.
- Syndicat et religion*, Mgr Pietro Pavan, no 3, juin 1954, pp. 230-242.
- Syndicalisme dans la vie politique, Rôle du*, Emile Gosselin, no 1, décembre 1953, pp. 2-13.
- Syndicalisme et son acheminement vers l'organisation professionnelle, Objectifs du*, Mgr Pietro Pavan, no 2, mars 1954, pp. 107-127.
- Technologique, Les dangers de l'esprit*, S.S. Pie XII, no 3, juin 1954, pp. 278-283.
- Travail et paix sociale, Conflits de*, Yves Urbain, no 3, juin 1954, pp. 198-202.
- Travailleurs et la culture, Les*, 35è Semaine Sociale Wallonne, no 3, juin 1954, pp. 295-297.
-

# INDUSTRIAL RELATIONS

INDEX OF VOLUME 9 — 1953-1954

---

- Approaches to the Industry Council Idea in the United States*, Gerald J. Schnepf and Isabelle Morello, no 4, September 1954, pp. 381-394.
- Arbitration, Reflexions on* — 1952-53, Gilles Beausoleil, no 1, December 1953, pp. 50-52.
- Aspects on Rehabilitation in Quebec*, Edgar Guay, no 4, September 1954, pp. 380-381.
- Authority in the Business Concern, Problems of*, Roger Chartier, no 4, September 1954, pp. 351-367.
- Business Concern, Problems of Authority in the*, Roger Chartier, no 4, September 1954, pp. 351-367.
- Control, The Union of Malines on Workers'*, International Union of Social Studies, (Malines), no 2, March 1954, pp. 163-170.
- Council Idea in the United States, Approaches to the Industry*, Gerald J. Schnepf and Isabelle Morello, no 4, September 1954, pp. 381-394.
- Danger of Technological Spirit*, S.S. Pie XII, No 3, June 1954, pp. 270-278.
- Development and Employment in Quebec*, Hon. Milton Gregg, no 3, June 1954, pp. 268-270.
- Disputes and Social Peace, Labour*, Yves Urbain, no 3, June 1954, pp. 202-206.
- Disputes in United States and Canada, Comparative Settlement of Labour*, H.D. Woods, no 3, June 1954, pp. 215-227.
- Economic and Social Role of Government*, Maurice Lamontagne, no 2, March 1954, pp. 143-149.
- Employment in Quebec, Industrial Development and*, Hon. Milton Gregg, no 3, June 1954, pp. 268-270.
- Employer's Outlook on Unionism*, Vitalien Chartrand, no 1, December 1953, pp. 58-60.
- Engineer, His Philosophy and the Scope of his Activities*, Walter Delaney, no 2, March 1954, pp. 149-154.
- Entrepreneur, Who is He?*, The, Ralph J. Massey, no 3, June 1954, pp. 245-252.
- Ethics, Psycho-technique and*, Comité théologique de Lyon, no 1, December 1953, pp. 26-29.
- Functions and Union-Management Relations, The Personnel*, Roger Chartier, no 2, March 1954, pp. 107-117.
- Government, The Economic and Social Role of*, Maurice Lamontagne, no 2, March 1954, pp. 143-149.
- Guaranteed Annual Wages*, L.G. Giguère, no 3, June 1954, pp. 283-285.

- Industrial Development and Employment in Quebec*, Hon. Milton Gregg, no 3, June 1954, pp. 268-270.
- Industrial Engineer, His Philosophy and the Scope of His Activities*, Walter Delaney, no 2, March 1954, pp. 149-154.
- Industry Council Idea in the United States, Approaches to the*, Gerald J. Schnepf and Isabelle Morello, no 4, September 1954, pp. 381-394.
- Labour Disputes and Social Peace*, Yves Urbain, no 3, June 1954, pp. 202-206.
- Labour Disputes in United States and Canada, Comparative Settlement*, H.D. Woods, no 3, June 1954, pp. 215-227.
- Management Relations, The Personnel Function and Union*, Roger Chartier, no 2, March 1954, pp. 107-117.
- Management Training, Experience in*, F.D. Barrett, no 3, June 1953, pp. 213-215.
- Organization, Unions Objectives and Professional*, Pietro Pavan, no 2, March 1954, pp. 127-129.
- Party, The Union and Political*, Mgr Pietro Pavan, no 4, September 1954, pp. 323-325.
- Peace, Labour Disputes and Social*, Yves Urbain, no 3, June 1954, pp. 202-206.
- Personnel Function and Union-Management Relations*, Roger Chartier, no 2, March 1954, pp. 107-117.
- Political Party, The Union and*, Mgr Pietro Pavan, no 4, September 1954, pp. 323-325.
- Politics, Unions and*, Emile Gosselin, no 1, December 1953, pp. 13-16.
- Problems of Authority in the Business Concern*, Roger Chartier, no 4, September 1954, pp. 351-367.
- Professional Organization, Unions Objectives and*, Mgr Pietro Pavan, no 2, March 1954, pp. 127-129.
- Psycho-technique and Ethics*, Comité Théologique de Lyon, no 1, December 1953, pp. 26-29.
- Rehabilitation in Quebec, Aspects on*, Edgar Guay, no 4, September 1954, pp. 380-381.
- Relations, The Personnel Function and Union-Management*, Roger Chartier, no 2, March 1954, pp. 107-117.
- Religion, Trade Unions and*, Mgr Pietro Pavan, no 3, June 1954, pp. 230-242.
- Settlement of Labour Disputes in United States and Canada*, H.D. Woods, no 3, June 1954, pp. 215-227.
- Social Role of Government, The Economic and*, Maurice Lamontagne, no 2, March 1954, pp. 143-149.

- Technological Spirit, The Dangers of*, S.S. Pius XII, no 3, June 1954, pp. 270-278.
- Trade Unions and Religion*, Mgr Pietro Pavan, no 3, June 1954, pp. 242-245.
- Training, Experience in Management*, F.D. Barrett, no 3, June 1954, pp. 206-213.
- Union and Political Party*, Mgr Pietro Pavan, no 4, September 1954, pp. 323-325.
- Unions and Politics*, Emile Gosselin, no 1, December 1953, pp. 13-16.
- Unions and Religion, Trade*, Mgr Pietro Pavan, no 3, June 1954, pp. 230-242.
- Union-Management Relations, The Personnel Function and*, Roger Chartier, no 2, March 1954, pp. 107-117.
- Unions Objectives and Professional Organization*, Mgr Pietro Pavan, no 2, March 1954, pp. 127-129.
- Union of Malines on Worker's Control, The*, International Union of Social Studies (Malines), no 2, March 1954, pp. 163-170.
- Unionism, Employer's Outlook on*, Vitalien Chartrand, no 1, December 1953, pp. 58-60.
- Wages, Guaranteed Annual*, L.G. Giguère, no 3, June 1954, pp. 285-287.
- White-Collar Worker the Forgotten Man?, Is the*, Walter Delaney, no 4, September 1954, pp. 325-330.
- Worker's Control, The Union of Malines on*, International Union of Social Studies (Malines), no 2, March 1954, pp. 163-170.
- Worker the Forgotten Man?, Is the White-Collar*, Walter Delaney, no 4, September 1954, pp. 325-330.
-